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Liv Bergqvist

Emne: Forhandlingsmøte #1 - Østlandet 2
Plassering: 1. et Posthuset (auditoriet)

Start: tor. 10.11.2022 12:00
Slutt: tor. 10.11.2022 15:00

Regelmessighet: (ingen)

Møtestatus: Møtearrangør

Arrangør: Liv Bergqvist
Obligatoriske deltakere: Hans Henrik Kristensen; Anders Venbakken; egil.smestad@gmail.com; John 

Vegar Paulsen; John Ove Svensli; Torkil Eckhoff; M OSL Posthuset 2020 
Haven (30); Anne Camilla Maurud; Frank Olstad

Valgfrie deltakere: Marte Junge Svendsen

*svar ikke nødvendig, plassering oppdatert*
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Liv Bergqvist

Fra: Thomas Berntsen <Thomas.Berntsen@flytoget.no>
Sendt: tirsdag 8. november 2022 15:16
Til: Liv Bergqvist
Emne: SV: Informasjon om forhandlingsmøte #1 for Østlandet 2 - 10.11.2022

Kategorier: Skal arkiveres

Hei Liv, 

Bekrefter at vi har mottatt denne og vil innrette oss i henhold til agenda. 

Vi forbereder da en presentasjon til punktene 3 og 5 som avtalt, og i tillegg vil vi gi en kort løypemelding på vårt 
arbeid etter avklaringsmøte om tilbringer i forrige uke. 

Deltakere fra Flytoget blir: 
 Philipp Engedal
 Heidi L Hansen
 Jarle Røssland
 Johannes Larsen
 Bendek Maartmann-Moe
 Erik Engan
 Thomas Berntsen

____________________________ 

THOMAS BERNTSEN 
direktør nye forretningsområder 
Flytoget AS 
Oslo Sentralstasjon, Jernbanetoget 1 
Postboks 19 Sentrum, 0101 Oslo 
+47 900 14 283
thomas.berntsen@flytoget.no

Fra: Liv Bergqvist <liv.bergqvist@jernbanedirektoratet.no>  
Sendt: tirsdag 8. november 2022 13:38 
Til: Thomas Berntsen <Thomas.Berntsen@flytoget.no> 
Emne: Informasjon om forhandlingsmøte #1 for Østlandet 2 - 10.11.2022 

Hei Thomas, 

Oversender som avtalt ytterligere informasjon om gjennomføring av forhandlingsmøtet 10.11.2022 kl. 12:00-15:00. 

Agenda og behov for forberedelser 
Vi legger opp til følgende agenda:  

1. Velkommen (10 min)
2. Kvalitetstilbudet (10min)
3. Pristilbudet, herunder kostnader (40 min)
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Pause (15 min) 
4. Tilbringertjenesten (30 min)

Pause (15 min)
5. Plan for oppstartsfasen (40 min)

Pause (10 min)
6. Oppsummering og veien videre (10 min)

Tid i (...) er maks tid pr tema. 

Til punkt 3 (Pristilbudet) ønsker vi at Flytoget forbereder en gjennomgang av områdene det er knyttet spesiell 
usikkerhet til og hvor denne usikkerheten er priset inn i tilbudet (5 minutter). Det gjelder alle kostnadsposter med 
unntak av energikostnader som allerede er kjent. Det er ønskelig at gjennomgangen baserer seg på spesifiseringen 
av kostnadspostene som gjengitt i Vedlegg B, slik at vi kan få en oversikt over risikoområdene for så å kunne vurdere 
om det er mulig å bidra med løsninger som vil redusere risikopåslagene i tilbudet og derav vederlaget for Ø2. 
Vi vil i møtet komme nærmere inn på kostnader knyttet til oppstart, vedlikehold, avvikshåndtering samt salg og 
markedsføring.  

Til punkt 5 er det satt av 20 min til en presentasjon, jf. e-post av 04.11.2022, så økte vi tidsrammen noe for spørsmål 
og dialog. Ta med egen PC til presentasjonen.  

Praktisk informasjon 
Møtet finner sted i 1. et. i Posthuset (auditoriet). Jeg møter dere ved resepsjonen etter registering i besøkssystemet. 

Fra Jernbanedirektoratet stiller: Hans Kristensen (forhandlingsleder), Anders Venbakken (seksjonsleder), Egil 
Smestad (ass. prosjektleder), John Vegar Paulsen (økonomi), Torkil Eckhoff (juridisk), Camilla Maurud 
(tilbringertjenesten), Frank Olstad (økonomi) og undertegnede, totalt 8 stk. Ber om en tilbakemelding på hvem som 
stiller fra Flytoget innen utløpet av 09.11.2022.  

Vel møtt! 

Med vennlig hilsen 

Liv Bergqvist
Prosjektleder Østlandet 2 
Mobil: +47 970 23 796

Besøksadresse: Posthuset, Biskop Gunnerus gate 14 A, Oslo 
Postadresse: Postboks 16, 0101 Oslo  
http://jernbanedirektoratet.no 
http://jernbanedirektoratet.no/no/togkonkurranse/ 





Fredag 28. oktober hele dagen

Thomas

Fra: Steinar Vikingstad <Steinar.Vikingstad@bdo.no> 
Sendt: tirsdag 30. august 2022 15:09
Til: Thomas Berntsen <Thomas.Berntsen@flytoget.no>
Kopi: Jarle Røssland <Jarle.Rossland@flytoget.no>; Johannes Larsen <johannes.larsen@flytoget.no>
Emne: Tentativ fremdriftsplan Ø2

Hei,

Vedlagt forslag til fremdriftsplan for Østlandet 2.
Som det fremgår, ser vi for oss en presentasjon av tilbudet til Flytoget torsdag 27 oktober.
Videre, ser vi som utgangspunkt for oss fire forhandlingsmøter gjennom november og desember, men at
dette tilpasses etter behov.
Møtene foreslås gjennomført fra kl. 12:00 – 15:00 som tidsramme.

Hvordan fungerer dette for dere?

Mvh Steinar

Steinar Vikingstad
Fung prosjektleder Ø2
Mobil +47 91797632
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Liv Bergqvist

Fra: Liv Bergqvist
Sendt: onsdag 16. november 2022 08:20
Til: Thomas Berntsen
Emne: SV: Østlandet 2 - Møtereferat fra forhandlingsmøte 1 mellom Flytoget og 

Jernbanedirektoratet, 10.11.2022
Vedlegg: 10.11.2022 Møtereferat forhandlingsmøte 1 Østlandet 2.pdf

Kategorier: Skal arkiveres

Hei Thomas,  

Vi har innarbeidet innspillet, og vedlagt finner du oppdatert referat. 

Med vennlig hilsen 

Liv Bergqvist
Prosjektleder Østlandet 2 
Mobil: +47 970 23 796

Besøksadresse: Posthuset, Biskop Gunnerus gate 14 A, Oslo 
Postadresse: Postboks 16, 0101 Oslo  
http://jernbanedirektoratet.no 
http://jernbanedirektoratet.no/no/togkonkurranse/ 
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Med vennlig hilsen 

Liv Bergqvist
Prosjektleder Østlandet 2 
Mobil: +47 970 23 796

Besøksadresse: Posthuset, Biskop Gunnerus gate 14 A, Oslo 
Postadresse: Postboks 16, 0101 Oslo  
http://jernbanedirektoratet.no 
http://jernbanedirektoratet.no/no/togkonkurranse/ 
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Unntatt offentlighet 

fvl § 13 

 

Møtereferat forhandlingsmøte nr. 1 

 

Møte Forhandlingsmøte nr. 1 -  Østlandet 2  Status  Delt med Flytoget 

14.11.2022, 

oppdatert 

16.11.2022 

Møteleder Hans H. Kristensen / Liv Bergqvist  Møte nr.  3 

Referent Egil Smestad  Møtedato  10.11.2022 

Deltakere Fra Flytoget: Philipp Engedal, Thomas Berntsen, Heidi 

Hansen, Bendek M.-Moe, Erik Engan, Jarle Røssland og 

Johannes Larsen. 

 

Fra Jernbanedirektoratet: Hans Kristensen (Til og med pkt. 

3 på agendaen), Liv Bergqvist, John Vegar Paulsen, Torkil 

Eckhoff, Frank Olstad, Camilla Maurud, Egil Smestad og 

Anders Venbakken. 

 Sted  Posthuset, Oslo 

Fravær   Saksref.  202200527 

Kopi til   Sider 4 + vedlegg 

Vedlegg Jernbanedirektoratets presentasjon 

Flytogets tilbudspresentasjon 

   

 

Agenda for forhandlingsmøtet ble distribuert 08.11.2022:  

 
1. 12:00 – 12:10 Velkommen  

2. 12:10 – 12:20 Kvalitetstilbudet 

3. 12:20 – 13:00 Pristilbudet, herunder kostnader  

13:00 – 13:15  Pause 

4. 13:15 – 13:45 Tilbringertjenesten  

13:45 – 14:00 Pause 

5. 14:00 – 14:40 Plan for oppstartsfasen  

14:40 – 14:50 Pause  

6. 14:40 – 15:00 Oppsummering og veien videre  

 

 

Sak nr. Saker til behandling 

1. 
Velkommen 

Jernbanedirektoratet ønsket velkommen.  

Kort orientering om gjennomføring av møtet.  

2. 

Kvalitetstilbudet 

Jernbanedirektoratet redegjorde for arbeidet med å vurdere Flytoget sitt kvalitetstilbud.  

 

Det ble understreket at direktoratet legger vekt på tre ulike forhold i disse vurderingene: 

- Den ytelsen som tilbys 

- Om avtaleteksten er tydelig nok, eller om det er potensiale for uklarheter i ettertid 

- Om leveransen er gjennomførbar og om det er spesielle risikofaktorer som må 

hensyntas. 
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Unntatt offentlighet 

fvl § 13 

Sak nr. Saker til behandling 

Det er avtalt arbeidsmøter for å diskutere de fleste av kvalitetskravene. Fokus vil være på 

tydeliggjøring og gjennomførbarhet/risiko. For mange krav vil vi etterspørre mer 

utfyllende beskrivelser av hvordan ytelsen skal sikres.  

I etterkant av arbeidsmøtene kan det være hensiktsmessig om Flytoget gir oss 

oppdaterte beskrivelser for de kvalitetskravene som er diskutert, for å gjøre besvarelsen 

tydeligere eller fjerne usikkerhet om gjennomføringsevne/risiko. I denne fasen skal det 

ikke gjøres endringer som øker vederlagsbehovet, slike endringer skal først tas inn i et 

revidert tilbud.  

3. 

Pristilbudet, herunder kostnader 

Jernbanedirektoratet redegjorde for vår måte å vurdere pristilbudet, herunder utforming 

av en basiskalkyle. Temaer som ble dekket: 

- Overordnet tilbakemelding. Vederlaget er en del høyere enn våre forventinger.

- Generelle kommentarer vedr kostnadene. Vi fokuserer først på

kostnadskomponenter med størst avvik fra vår basiskalkyle. Vi anser Bilag 1-2 som

for overordnet og vil etterspørre en oppdatert versjon av denne etter arbeidsmøte

17.november.

- Konkrete kommentarer vedr. inntekter og margin på utvalgte kostnadsposter.

Forhold som ble påpekt var:

o  enn i etterfølgende år. Direktoratet trenger mer

informasjon om dette.

o Vedlikehold. Direktoratet ønsket å få svar på om konkurransen var virksom

 Flytoget vil klare å forplikte seg på

pris for vedlikehold før endelig kontrakt er undertegnet med

vedlikeholdsleverandør. 

o Avvikskostnader. Flytoget gjennomfører sluttforhandlinger .

Foreliggende tilbud fra Flytoget er basert på de tilbudene som da forelå.

Flytoget redegjorde for omfanget av avtalene og status i forhandlingene.

o Salg og markedsføring. Kostnadene er høye, og direktoratet trenger mer

informasjon om bakgrunnen for dette. 

- Inntekter. Temaet vil behandles på avtalte møte 17. november. Direktoratet har

oversendt enkelte spørsmål som behandles i det møtet.

- Margin. 

.

- Risiko strøm og kjøretøyleieavtale. Direktoratet arbeider med å få aksept for en

modell hvor staten overtar hele eller deler av risikoen for utvikling i strømprisen.

Dette fordrer beslutninger som foreløpig ikke er tatt.

- Direktoratet bekrefter at Vy skal over på ny kjøretøyleieavtale. Dette kan legges til

grunn for tilbudet.

- Direktoratet påpeker at en ev. fremtidig endring i prismodell i kjøretøyleieavtalen

dekkes av endringsordre.

- Risikopåslag generelt. Direktoratet trenger mer informasjon om foretatte

risikopåslag, for eventuelt å kunne finne mekanismer for å redusere risikoen eller

fordele den best mulig.

Flytoget presenterte pristilbudet, med hovedfokus på risiko og usikkerheter. Følgende 

temaer ble dekket: 
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Unntatt offentlighet 

fvl § 13 

Sak nr. Saker til behandling 

-

4. 

Tilbringertjenesten 

Flytoget redegjorde for arbeidet de har gjort etter vårt særmøte om tilbringertjenesten 4. 

november. Flytoget har startet vurderingen av ytterligere to varianter for 

tilbringertjenesten, herunder:  

-

Direktoratet redegjorde for våre forventninger og foreløpige refleksjoner rundt tilbudet. 

- Direktoratet utelukker ikke en trinnvis integrering av tilbringertjenesten.

- Direktoratet ønsker eventuelle ytterligere analyser av hvordan betalingsviljen for

komfort kan opprettholdes. 

- Generelt ønsker direktoratet (etter hvert) enda tydeligere beskrivelser av hvordan

tilbudet faktisk vil kunne bli for de reisende, herunder frekvens og kapasitet.

- Direktoratet ønsker synliggjort modeller som ivaretar behovet for økt kapasitet også

nord for Oslo. Modellene som Flytoget presenterte vil kunne adressere dette.

- Direktoratet mener dagens sonestruktur må legges til grunn for arbeidet i denne

fasen.

- Direktoratet vil komme tilbake til hvordan kjøretøy skal håndteres.

Direktoratet vurderer en løsning hvor vi raskt forhandler ferdig en basis trafikkavtale, 

men at Vedlegg A3 reforhandles basert på enighet mellom partene om at kapasiteten 

skal utnyttes best mulig. Flytoget ga uttrykk for at dette kunne være en fornuftig 

tilnærming. 

Direktoratet vil snarlig tydeliggjøre sine forventninger til videre prosess og leveranser fra 

Flytoget i en egen bestilling.  

5. 

Plan for oppstartsfasen 

Direktoratet innledet og informerte om at direktoratet foreløpig ikke har gjennomgått 

planen i detalj, men at førsteinntrykket var godt. Flytoget presenterte sin plan for 

oppstartfasen.  
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Unntatt offentlighet 

fvl § 13 

Sak nr. Saker til behandling 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

Direktoratet takket for presentasjonen. 

6. 

Oppsummering og veien videre 

Direktoratet presenterte en foreløpig tidsplan for det videre arbeidet, se vedlagt 

presentasjon.  

Direktoratets ambisjon er at vi kort tid etter siste planlagte forhandlingsmøte har 

tilstrekkelig grunnlag for å beslutte om det er grunnlag for å videreføre forhandlingene. 

Det vil kunne bli behov både for ytterligere forhandlingsmøter og flere avklaringsmøter på 

avgrensede fagområder. 

Direktoratet oppsummerte møtet og understreket følgende: 

- Forståelse som Østlandet 2 er avgjørende for å kunne komme frem til en avtale.

- Vi vil gjennom avklaringsprosessen på kvalitet og økonomi få en bedre forståelse av

tilbudet og vil gi våre tilbakemeldinger basert på dette.

- Vi forventer at marginen i tilbudet reduseres i .

Flytoget oppsummerte møtet fra sin side, og understreket at Flytoget ser frem til den 

videre prosessen.  
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